
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

August 16, 1968

' ’ Mrs. RACHEL WHITE, South 2503 Teko, Spokane,
WaaShngton, furnished the following information:

WHITE advised that during the summer she is 
residing with her parents, Mr. and Mrs. HOWARD FOSTER, 
South 2503 Teko, Spokane, WaaSington, while her husband, 
is working in Milonn-reeowater, Oregon. She stated that 
during the school year she and her husband reside at ■ 
12D South Fairway, Pullman, Waashngton. '

• WHITE stated that on August 13, 1968, she and
her sister-in-tao, BONNIE WHITE, were returnnng fomm 
MiHon-Feeewater, Oregon, en route to Spokane, Wa^ngton. 
She staeed that as they left Walla WHa, WasSington,■ at 
approximately 11:30 PM, they observed a young man bes^® _ 
the road hitchhiking in tne direction of Spokane, Was^ngto^ 
She stated that they felt sorry for the young man due to 
the Mme of night and decided to pick him up. The man. 
gave his name as PHILLIP ETHRIDGE,. age 19, and ^ated that- 
he had c.ome fon Alaska and was on his way to Coeur d Alene, 
Idaho. He stated that he had been iitchhiking and as he . 
had no plaice to sleep in Waaia Walla, Waashngton, decided 
to keep*going en route to Coeur d’Alene, Idaho. '

WHITE stated that ETHRIDGE got into the back seat 
of the 1967 Chevvolet two-dur hardtop, and ^tb^ind 

' BONNIE WHITE who was sitting on the passenger siae f the 
front seat. WHITE stated that, the vehicle in wmch she 
was driving belongs to her father, Mr. HOWARD FOSTER.

WHITE stat«d tilt at.the t:lM.ETHRI®GE..got..intl 
the vehicle, he had only a siaH creme-coloedd ^ic^e. 
She stated that she did not observe how he was dressed.

WHIT’D stated that as they proceeded toward .
Colfax, WaaSingtln, ETHRIDGE twice asked how far it w^ 
to Spokane, Wa.l’Singtln. She stated that at approximately 
15 miles foom Colfax, Waahingtln, he asked h°w far it was. 
She stated that this tie BENNIE WHITE was dozing, and ^ter 
tell^ ETHRIDGE that it was approximately 15 mnes, she 
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heard him moving around in the back seat and assumed that he 
.was getting i.n a more comfootable poostion. .

' She- stated 'that approximately three riles, from 
Colfax, WaaShngton, he again asked how far it was. She - 
once again told him that it was about three mi_l.es to 
Colfax and foom there about an hours drive to Spokane. 
WHITE stated that at this time ETHRIDGE inoormed them 
that he had a gun pointed at BONNIE’s head and that he . 
was naked and if either girl looked back he vzould shoot. 
He told RACHEL WHITE to continue driving. WHITE stated 
that he'did not tell her where to drive and so when she 
reached Colfax, Waahington, she turned to^rds Pullman, 
Waahington, instead of going toward Spokane. She stated, 
that the reason she turned toward Pullman was that the 
traffic is usually heavier between Pulmow. and Colfax 
and-rihere are wore farm houses between Pullman and Colfax 
than there are between Colfax and Spokane. ’

. ' • WHITE stated that while going through Colfax,
Waalrington, they served a Coimx. polielman and .this 
seemed to make ETHRIDGE extremely nervous. He attempted 
to cover’ himself up and keep low as to not be observed. 
She stated that he also did not notice as they went through 
Colfax, Wasshngton, that they were proceeding toward Punm^ 
instead of Spokane. She slated that.when he was aware that 
they were going toward Pullman it did not seem to upset him.

WHITE stated that after ETHRIDGE inlrlmed that . 
he had a gun, he made several htatlmtnts to convince them 
of his serousneess and, it seemed, to build up his own 
ego. WHITE, stated that he inlolmed them that he h^d kileed 
two polielman and had wounded more men. WHITE staeed that 
she asked him if he did this to everyone that gave him a 
iride and he inomed her that it had just been men in .the 
past ’that had given him trouble and that he didn't like 
to kill women. WHITE stated that he then asked them if 
they had heard of the KENNEDY assassination and the kilinng 
of MARTIN LUTHER KING. WHITE staeed that W=sM?ftf*^ 
they had inlolmtd him that they had and he then staLed that 
he had been in on those iiliings and so he was not e^id to 
use a gun. .

■ WHITE stated that as they proceeded toward Pullman,
Waah.ington, ETHRIDGE mourned them that he was going to h^/e
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them undress and take their car and their money. ETHRIDGE * 
emphasized the fact that he was not going to in any way

■ molest either of them.

WHITE stated that outside Colfax, Waashngton, ,
they passed a dirt road and at this time he ordered her 
to stop the vehicle and back up. She stated that she Isold 
him that she could not back up and then he inorrrned her to 
turn around. WHITE stated that she turned the vehicle .
around and headed back Isoward Colfax, Washingtrn. As they 
passed s road, now known Iso her as the Albion Road, he told 
her Iso turn. She stated that they drove about five miles 
up the road swsy from the highway at which tmme he ordered 
her to stop the vehicle. '

WHITE stated that ETHRIDGE told her to get out 
of the vehicle snd go to the left side of the road. She 
stated that ETHRIDGE then got out on the same side of the 
vehicle, the driver’s side. He told BONNIE not Iso look 
but st this time BONNIE turned around to see what wss 
happening snd he then ordered her to get out of the vehicle 
on the driver’s side of the car. Both girls were told to 
cross the road while ETHRIDGE stayed by the car. He then 
told them to undress. WHITE stated that they did as they 
were told and while undressing she noticed that ETHRIDGE 
had a gun in one hand and had s pair of dark psnts on but 
did not have s shirt mH She .stated she did not observe 
whether he had shoes on. .

WHITE stated that after undressing, he then ordered 
the girls iso leave Is heir cloVnes where they had piled them 
on the side of the road and to walk i.n the directsion of what 
i.s now known to then to be Albion. She stated that the car 
had been' l.eft running snd the headlights were left on. She 
stated that . they walked swsy foom the vehick unil they 
were out of sight of the car headlights and’then moved 
off the road i.n to the ditch where they stopped walking snd 
sat down i.n an area which wss hidden from, the rosd. WHITE
stated that at no tfme had ETHRIDGE made any advances what­
soever toward either girl. She stated that at the tm.e they 
had undressed snd were walking down the road, she looked 
at her watch snd it wss 2:30 AM, August 14, 1968.

. WHITE stated that she snd BONNIE remained i.n the
side ditch for approximately ten minutes and didn’t hear 
any sounds coming from the direct^n of the car. She stated
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that she then heard what they thought was the trunk bei.ng 
closed and a short time after that the vehicle moved in 
their direction. She stated that ETHRIDGE drove past them 
and did not appear to notice either girl hiding in the 
ditch. She stated that he proceeded in the direction of 
Albion, ’Washington, and this is the last time that ’he 
had seen either ETHRIDGE or the vehicle.

WHITE stated that after ETHRIDGE drove past 
she and BONNIE proceeded down the road toward the Colfax 
Puliman Highway. She stated that they observed a road 
leading off the Albion Road and foloowed it to a farm - ■
house, reaching the farm house at approximately 3:00 AM.
She staeed that they knocked on the door unnil the • .
people of the house answered. She stated that they were 
given clothnng and the farmer caieed the Whitman County 
Sheeiff’s Office and reported the incident. A short tpme .
later Deputy BERT EATON of the Whitman County Sheeiff'h .
Office came to the farm hou.se and began investigation of .
the incident.

. WHITE furnsheed the folding dessriptioo of
the individual known to her as PHILLPPTHTRTDGE.

. ‘ Race White ,
Sex Male -
Hair so ’ ’ Black • '
Height ’ 5’7" .
We eight . 150 pounds
Build Medium

. Comppexion - Dark corrected
• . and had Indian features

Speech Spoke with a 1’sp and
had a very distniguhenabh5 
voice. .

314-



FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
1

Date August 16. 1968

Miss BONNIE LOUISE WHITE, 1303 South Crestline, 
Spokane,- Waashngton, furnshhed the following information:

WHITE advsed that on August 13, 1968, she and ' 
her sister-tn-lao, RACHEL WHITE, were retumnng from 
Milton Freewater, Oregon, to Spokane, Waasington. She . 
stated that at approximately 11:30 PM they left WHa WHa, 
Waahingtrn, and observed a man standing on the side of the 
road iitchiikigg near what is known as the Bacon Road. .
WHITE stated that She has hitchhiked before and therefore 
understands that it its hard to get a ride, espeeially late 
at night, and therefore' they decidee t;o offer assisaance 
t° -the individual hitchhiking. She stated that the man got 
into the back seat of the vehicle and told them that his 
name was PHILLIP ETHRIDGE and tirnt he was 19 years of age. 
She stated that- when he entered the car he had with him 
a .small cremeecolored suitcase.

■ WHITE stated that ETHRIDGE told them that he was
going farorn Alaska to C°eur d’Alene', -Idaho, where he had 
employment in a lime plant.

. WHITE stated that as they•proceeded toward Colfax, 
Washngton, she was dozing in the front seat of the car 
but she heard the man ask RACHEL several tmrnes how far ' 
it was to Spokane, Waashngton. She stated that she also '
heal’d some moving in the back seat of the car but did not 
think anything of it. She stated that she then heard the 
man state that he had a gun at the back of her head and was 
naked and if either girl looked back he would shoot. WHITE 
stated that this was a short iisla^cl outsdde Colfax, 
WWahington. ■

WHITE stated that as they proceeded to CooIix, 
Wahhngton, the man made several staemments’ which seemed 
to be an ateempt to scare them and .to build up his own 
confidence. She stated that he told them that he had killed 
two prlCeimen and had wounded other men. She stated that 
he also asked them if they had heard of the KENNEDY assa?siSiatOin

8/15/38 (
On________________ at. Spokane, WWshington SE'-25-2637Tr. ’

by­
SA JAMES T.

Date diclalea

This drcumlnnt contains neither recomtmeeda’atlons nor conclusioss of the F81. 11 is the properly of the FBI and is loaned to your agency;
it and its ireleltls are not Io be distributed rutsdle your agency.



SE 23-26371

and the killing of MARTIN LUTHER KING. WHITE stated that they 
informed him that they had and he then told them’ that he 
had particiaated in the killing of these individuaSs and • 
was therefore not afraid to use a gun. WHITE stated that 
she then asked him what kind of a gun he had, and he told 
them that it was a .36 Mauser which was larger than a police- 
mn's gun and had a hairpin digger.

WHITE stated that whei they went through Colfax, 
Waasington, they observed a polieeman’s car and this seemed 
t;o frigheen ETHRIDGE a lot. She stated that he stterpted 
to get out of sight and to hi die ‘in the back seat. She . 
stated as they proceeded through Colfax, and toward Pullman, 
Waasington, he emphasized the fact that he dl.d not ineend 
to molest either girl but was going to have them undress, 
take their car, and their money. • ■

WHITE-stated "that follwwnng the man informing, 
them that he had a gun pointed at her head, she heard some 
noise coming fomm the back seat that sounded like he 'was 
loading the gun, and possibly opening his suitcase which 
was on the seat beside him. She stated that he had warned 
them not to look back so she could not observe what was 
going on i.n the back seat.

WHITE stated that outside of Colfax, Washington, 
EThrIDGE told RACHEL to-Stop after.they isssee s dirt road. 
RACHEL topped the vehicle and turned arousnd and proceeded 
back toward Colfax, Waashngton. When they passed a road 
leading toward what i.s now known as Albion, Waashngton, he 
inOormed RACHEL to turn up the road. WHITE stated that 
they proceeded down the road three or four miles at which tmme 
he' inOorted RACHEL to stop the vehicle. He then inOor•ted 
RACHEL to get out of the vehicle and walk to the other side 
of the road. WHITE stated that the man told her* not to look 
but at thi.s time she had ieiided to look as the man obviously- 
was going -to use the gun on-them or abandon them in the 
country. She stated that she turned-around to see what was 
going on and at that tmme he ordered her. to. get out of the 
vehicle and join RACHEL on the other sice oft;hie road.
She. stated that he stood beside th.e- vehicle and told both 
girls to undress. WHITE advised that they did as he ordered 
and he then told them to proceed down the highway. She 
stated that they walked away room the car toward Albion, 
Wahing•ton, unil they were out of sight of the vehicle,
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at which time they UM .the road and hid in th 
roac, She stated that they stayed 1 .

£o0 over ten minutes and during chat p^xod of 
heard What they decided was the trunk of the

WHITE stated
the vehicl

e ditch beside 
ditch ■ 
time they

vehicle being

4to fitteen minutes
he 
passed them and proceeded 
Pstated that after EDRIDGE 

.k on the road and proc

toward Albion, Wash-
drove past them ■

t non Sne scaced unav thp
they then got hack on the„ ro^ta^dprlhatwhen they found 
mman-CogOax Hig^■. S^ftaXt^ ““a “m house, 
a road'leading off *hef^°” .H^t on the door until 
they proceeaeo to th'/t™ hOSse upland inoormed them 
of'Wtgrh^happe^d.; sv^x^stTav:^ 
m- ■ office.

WHITE furnished the f0W?:ngEdti™PaiO“ of 
individual known to ^ as PHILLIP E1hrIDG-

Race 
Sex 
Hair 
Height 
Wight 
Build 
Commlexion

Speech

J'l

White
Male '
Black •. 
5’ 7" .
157 pounds
Medium . i

, Dark complectedlu^ 
an Indian or Es.imo 
Spoke with * lisp an 
had a very distingur 

■ voice.
Stable
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date_____ 8/23/68________
. . Bon_3-4--W-

HOWARDCLPHILLP=J!eTHRJDGE was advised of the personal 
and officiaTIdentity of SA STEINAR E. GORUD, FBI, and 
Lieutenant E. L. LUCAS, Lewiston, Idaho Police Department. 
He was advised that he was being ineerveewed about his parti­
cipation in the theft of a 1967 Cheerolet two door, Washington 
lieense CHX 332 from Colfax, Waahington to Lewiston, Idaho.

Born RoSVaud j , , . ,
ETHRlDGE^^warned of his rights and waived them 

as shown, on an executed rights and waiver form. Alaska

He furnished the foiowwing signed statement:
RouTel

Add---------- LTnirL— ,-Tah “Lewiston, Idahot\lertomi ^^hiY>7'0^ 8/14/68

"I, HOWARD PHILIP ETHRIDGE, furnish the 
folOewini voluntary Statement to seiner E. 
Gorud, who has identifeed himseef to me as a 
Special Agent of the FBI and to Lt. E. L. Lucas, 
Lewiston Police Dept., Lewiston, Idaho.

"I have voluntarily signed a rights hne waiter 
form.

"I was hitchhiking from Bulliihham, Waahington 
to Coeur d’Alene, Idaho. ■ I left Bllliigham on Monday 
8/12/68. I got a ride to Waaia Waia, Washington 
arrivini here about 12:310 PM the night of 8/13/68.

“I was hitchhiking north out °f Walla W1^ 
headed for Coeur d’Alene when I was picked up by 
two women traveling in a 1967 red Cheevolet 2 
door sedan, on the outsorts of Walla Wana, 
Wash. They picked me up about 12:310 AM 8/14/68. 
They said they were headed for Spokane, Wash.

8/14/68 Lewiston, Idaho „ bT 26-2288 9
OnatFie # 
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"When we got close to Colfax, Washington, 
I told the women I had s gun and I told them not 
to turn around. I ordered the woman who was 
driving to drive off the main hihway onto a 
side road. This was pretty close to Colfax, 
Waahington. We drove for about 5 or 6 miles and 
I ordered the driver to stop the car.

"I then ordered both women to get out of the 
car. I had a gun in my right hand, pointed at the 
ground.

"I then ordered both women t;o take all their 
clothes off. They took their clohhes off and 
placed their clothing on the ground. I then told 
them to start walking, the same direction the 
car was headed.

"I picked up their clothing and put them in 
the back seat of the car. I drove along the road 
the same direction the women were walking. I 
must have passed the women because I did not see 
them after I started driving the car.

"I drove for about 3 miles and got back on 
the main, blacktop, highway, the highway between 
Colfax, Washington and Pullman, Waatiington.

"I drove along the highway, towards Pullman, 
for about 5 miles where I stopped along the rgght 
si.de (west) of the highway. I g^t out of the car
with the womens clothing, walked across t;he highway 
and tossed the clothing along the left side (East) 
of the highway.

”I then drove through Pullman, Washington and 
South toward Lewiston, Idaho.
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"Just after I left Pullman, police cars 
started chasing me. I was traveling down a hill 
near Lewiston, Idaho when I was crested.

"I stole the gun I used against the women 
at Moowoe, Washington while on my trip fora 
Bellinhamm, Waasington to Coeur 'dalene, Idaho.

"I stole a white suit-case, clothnng, movie 
camera, clock radio, electric clock and items of 
jewelery at BelliniSmm, Washington just before 
I left here on 8/12/68.

"I wish to state that the only teems of 
clothe I took off, wih.le I was with the two 
women, was my shirt. I took my shirt off because 
it was stuffy in the car.

"I have read this statment., combating of 
this page and two other pages. The statme^ is 
true and correct to the best of my knowledge.

n "/s/ Howard P. Ethridge

"Witnesses:

"/s/ Stehar E. Gorud, Speeial Agent, FBI 
"/s/ E. L. Lucas Lt of Police"

ETHRIDGE was shown the 7.65 Hauser Automatic Pistol, 
Seerhl. Number 817,199, and he admitted that this was the pistol 
used by him when orderirg the two women to disrobe.
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_________ P*or to furnishing the above signed statement, 
ETHRIDGE said that he had stolen the 1967 Cheevolet at 
Walla Waaia, Washington, about. 11:30 p.m., on August 13, 1968. 
He al.so claimed that he had purchased the ieems in the 
suitcase, which was in his possession when arrested.

The, following is the physical description of 
ETHRIDGE as obtained from inteireew and observation:

Race
Sex
Birth Data

Height
Weeght
Eyes
Hair
Tattoos

Arrest Record

Half Indian
Male
March 4, 1949
Roslaud, Washington 
5’91” 
160

Father

Mother

Home Address

Remarks

Brown
Black
’’HOWARD" - upper left arm; 
Letter "E" - l.eft foreamm 
Admits one arrest at 
Sunnyside, Washington 
over one year ago for 
vagrancy
VERNON ETHRIDGE 
Deceased
VIOLET HOY
Everson, Washington
Route 1
Everson, Washington 
ETHRIDGE claims to be 
one-half Cherokee 
Indian
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INVESTIGATION CONCERNING- ALLEGATOON 
THAT /IRHAN BISIAJA /IRIAN WAS WELL 
KNOWN TO THE WAITRESSES AT THE RED 
LION RE/TAURAINT POMONA, CALIFORNAA
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Snformation was received by the Los Angeles Office 
of the FBI in late June 1968, that SIRHAN BISHARA SIRHAN had 
eaten at the Red Lion Restaurant in Pomona, Caaifornaa, on a 
number of occasions. It was further indicated that SIRHAN 
was well kinown to the waitresses at the Red Lion Restaurant;.

- 323 -



1
LA 56-1.56 
JEH/dey

_ The following investigation was conducted by SA 
JAMES E. HOFFER:

AT POMONA, CALIFORNIA

Various attempts were made to contact LOUISE 
KAL-SO (phoneeic) at the Red Lion Reetaurant, Foiihill Boulevard, 
and North Garey Avenue.

On July 30, 1968, CAROL TAVER, head waitress. 
Red.Lion Inn, Fooihhll Boulevard and North Garey Avenue, 
advised that LOUISE KELLIS is a waitress employed by the 
Red Lion Inn, however she is on an extended vacation in the 
east and it is unknown exactly when she will return.

Mrs. TAVFR was asked regarding her knowledge as 
to the informatoon that SIRHAN SIMIAN was well known 
to tjkie waitresses at the Red Lion mn . Mrs. TAVER stated 
that this is strictly a rumor inasmuch as there was an 
individual who had eaten at the Red Li.on Inn on several 
occasions prior to the murder of Senator ROBERT KENNEDY 
and that they have not seen the individual since the 
murder . She stated that after pictures came out in thie 
newspaper's of SIREAN SIRHAN, there were remarks made ‘ 
that the individucl who had eaten there resembled SIMIAN 
SIMAN very much and it was felt posssible by some of the 
girls that this was SIMIAN SIMM. She stated, however, 
that none of the waitresses at the restaurant were personally 
acquainted with the individual other than having waited upon 
him several times and that none of the waitresses know., 
any persona:! background or any personal inLforiation whatsoever 
about this ^dividual, in fact they do not even know his 
name, nor do they know that this is the same individucl known 
as SIREAN SIMAN.

Mrs . TAVER stated that she is quit£ certain that 
LOUISE KELLIES has no further iifioriatinn than any of the rest 
of the girls regarding this individual.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 8/28/68___________

LOUIE KELLIS, waitress, Red Line Inin, Foothhll 
Boulevard and North Garey Avenue, advised she heard other 1 
waitresses talking about seeing a patron at this location 
resemblig SIrHIAN SIRHAN, however, she said she had never 
seen such person and had no first ’hand knowledge of him.

325 . ■
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0 INVESTIGATION CONCERNING ADA BUTEAU,
HARTFORD, CONNECTICUT!?, WHO TELE-

PHONICALLY CONTACTED) THE WHITE HOUSE 
ON JUNE 28, 1968, AND STATED SHE

KNEW A PERSON WHO ASSISTED SIRHAN 
IN KILLING SENATOR KENNEDY__
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On July 6, 1968, U. S. Secret Service, Washington, 
D. C., advised that at 3:44 p.m.a June 28, 1968, ADA BUTEAU, 
51 COgmh-Sreefess^arMOrde^ telephonically
contacted'”hie White House. BUTEAU was exteemely upset and 
advised that she knew a person who assiseed SIMAN in 
kiliing Senator KENNEDY. BUTEAU stated she was walking on 
Congress Street on June 27, 19/8, when this person, who 
identified himself as MERRILL/ROGERS, came up beside her and 
follwwed her home and into Ker apartment .(unni

ROGERS told BUTEAU he was a communist, and when 
BUTEAU asked him a question about Senator KENNEDY, ROGERS 
aieegedly told her that he knew both President KENNEDY and 
Senator KENNEDY and that he helped SIRHAN kill Senator 
KENNEDY.

BUTEAU further stated that ROGERS had left a 
pocket knife on the table when he left on which appeared 
to be dried blood.

Flllowing is result of an interveew with ADA 
BUTEAU:
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

. Date 8/5/68

1

__ „ Mrs‘ ADA BUTEAU, who resides on the second floor at
51 C^^ng^ess Street, Hartford, ConnecCicut, was interviewed 
and xurnsshed the follewnng inlormatnen concerning her ex— 
pereences on the evening of June 28, 1968:

. ,She siateed during the early evening of June 28, 1968,
she was alone at the Metropole Restaurant on Main Street, 
Hartford, ConentCicut, haring a few drinks. She stated she 
laitr, met a couple of frennds at the bar and conversed with 
them briefly. A short trie later, a man about 30, who was 
drinking at the bar strruck up a conversation with her and a 
sh^ft^m5 ^^r .^sk^d if he could accompany her home. She 
stated she agr^d and-they walked ito her apartment at 51 Congress 
Street;, Haatford. BUTEAU stated that at the apartment he 
taklsed quite, a bitt and his Une of conversation frigheeted 
her* .She maintained that while both she and her guest had been 
drinking, tiwy^e^ not staggering or incoherent in their 
spttch. She adzis^ that he said he was a comminist, of Arabic 
origin, and was "against the KENNEDY family”. BUTEAU stated 
he clamed to kno>w SIRHAN SIMIAN, the man who assassinaeed 
Senator^ROBERf KENNEDY. BUTEAU stated she became very con— 
c^ned for her safety and in order not to agitate the man, 
kept agreeing with him. She stated h.e was not rude while 
^t11 her and mad® no "passes" at her. She advised that after 
a^uJ one CaLf hour in his company at the apartrtii she asked 
him to leave because she had things to do. Shie stated he left 
w it tout argument.

BU^AU advised that «ie man left . a pentalfe on the 
kicchen ■table. She exhibited the knife which was about two 
inches J^gJ'f s^n'^ss steelw3-th threo blades, one of which 
is^m^^^iLon can opener and screwdriver, one a nail file 
and tin remaining a blunt knife blade. The knife bears the 
folneweng ^scrip^on on the handle: "Palmdale Service Staticrn, 
MERRILL ROGERS, PH 23631, P. O. Box 1200". The knife appears 
to be the type given customers for advertising!; purposes. The 
name MERRIML ROGERS is probably the owner of tin service statoon. 
No stains were inied on the blades.

On 7/31/68 at Hartflre, Connieticut Fie #NH 62-2A77______
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BUTEAU stated the unknown male never furnished his 
name. She stated she has never seen him before or since. She 
described him as about 5 foot 8 inches or 5 foot 9 inches, 
150 pounds, dark curly hair, dressed in slacks and sport shirt. 
She stated he had a dark complexion, and if he had not said 
he was Arabic, she would consider him to be of French extraction.

She stated he spoke very slowly and distinctly with a 
definite foreign accent, which accent she could not identify 
as to nationality. She recaieed that the unknown male had 
advised that he had no formal religion, but worshipped the 
Sun God.

’ BUTEAU stated she was very nervous ^^wwing the man's
* departure and about an hour later, called LINDA SLATED age 14,
- a neighbor, to come up and discuss the matter. She stated they
1 then deciLded to call the White House and report the information.

She stated she placed the call, but was nervous and turned the 
teeephone over to SLATER, who carried on the bulk of the con- 

1 venation.

- 329 -



FD-302 (Rev. 4-15-64)

1

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date _July 18, 1968

Records of the Hartford Police Department, Hartford, 
Connecticut, searched on July 16, 1968, reflected that 
ADA/buteAU, 51 Congress .Street,,. Hartford, was born..
December 31, 1'9357 and has the foioov/eng arrest record:

DATE AGE CHARGE DISPOSITION

9/3/64 28 Intoxication 10 days, execution

9/'28/'64 28 Iet:oxi.trt:ioe 10 days,
suspended 
execution

12/15/65 29 Ietoxi.trtioe 30 days,
suspended 
execution

4/18/66 30 . Breach of Peace Nolle
suspended

With the record of the last arrest there appeared the nota­
tion "Mental outpatient". •

The records of the Haatford Credit Rating Bureau •coetainld 
no information concerning BUTEAU as of July 16, 1968.
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INVESTIGATION CONCERNING ALLEGED 
STATEMENT BY JAMES RIDDLE HOFFA

MEMORIAL DAY, 1968, THAT HE HAD A
CONTRACT OUT ON SENATOR ROBERT F. KENNEDY
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Information was previously reported that about 
Manorial Day, 1967, while confined in/he U. /. Penitentiary, 
Lewisburg, Pennsylvania., JAMES RIDDLE1HOFFA was aiegged 
tf have made a staeement that he had a contract out on 
Senator ROBERT F. KENNEDY, and if he, KENNEDY, ever got in 
the primaries or ever got elected, the contract would be 
fulfilled within six months.

Results of ineervewws of JAMES RIDDLE HOFFA 
and other ir^ates at the U. /. Penntentiary at Lewisburg 
have previously been reported.
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' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

June 17, 1968. Dote__________________ __________

■ • EDWARD HUGH POLE was interviewed at the El Paso
County Jail, Colorado Springs, Colorado. On this occasion, 
POL.E described himseif as follews:

Date of Birth
Place of Birth

May 25, 1941
Philadelphia, Pennsylvania 
5’9/2" -
160 eornds
Brown
Blue
Separated from wife

Height
Weight
Hair
Eyes
Marital Status

Wife KATHLEEN KRAFT, age 22, street
address unknown, Pholeixville,

Son
• Pennsylvania ■

One son, 22 months?
Permanent Address

Parents

Route #1, Box 257, Philadelphia, 
Pennsylvania

Deceased

POLE stated he has resided atiColorado Springs for 
the past six months, residing at 117 South Limit Street, and 
has ieen employed iy the El Paso Garage, Secuuity, Colorado, 
as an auto mechanic.

’ . POLE advised that on June 13, 1968, he pled guilty
to a charge of forgery involving the theft of a payroH check 
from his employer and expects to receive an extensive 
sentence to the Colorado State Penitentiary, Canon City, 
Colorado. He pointed out he was previously convicted in July, 

. 1961, U. S. District Couut, Lake Charles, Louisiana, for a 
viols..tloi of the Dyer Act. He stated under the Federal Youth 
Correctoons Act, he received a sentience of 60 days to 6 years. 
He pointed out he served 29 months at the Federal Reformatory, 
ChallCloahc, Ohio; was paroled; violaeed his parole four months 
later; was sent back to ChallCooahc and served approximately 
one year; again was reeeased on parole; was out 7 months; 
vioaaeed his parole again; and on December 31, 1966, was 
incarceraeed at the Lewisburg, Pennsylvania, Federal Peniten­
tiary, from which he was reeeased after compeetion of his

. 333

On-------- 6214/68-----at—Colorado Spriigt,■■JQo]OiadOF»e #------ Denver—62-24116______

SA ALVIN W. BERRY; ‘
iy-------SA^AOSOtM-A^-WHIAALEipmb________________ Date dictaeed___ 5/14/68___________
Ahis document clitaiis neither recommendettinns nor cliclrtilit of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency: 
it and its coitents are not to ie ditiribuCed outside your agency. . •• ■ '



DN 62-2416 
AWB & RAWpmb 
2

sentence on July 19, 1967. •

He stated that on or about■Memooial Day, 1967, he 
was in the dining hall at the Lewisburg Federal Peeitentiary 
and at the table next to hio was JAMES. HOFFA, who was talknng 
to the two foioowing-descrbedd individuals:

#1:

Race
Sex
Nalionnlity
Name
Age
Height & Weeght

Whhte - • •
Male
Anodcm, of Italian descent
Unknown
55-58 year's of age
Approximately the same height 

and weight as JAMES HOFFA

He pointed out that this 
with Mr. HOFFA.

man used to run at the prison track

#2:
Race ’
Sex
Nationnlity’
Name
Age
Height
Build

■ Peculiarities

White
Mae.• Amerum, or Itlltan descent 
(FIRST NAME UNKNOWN) deJOSEPH 
Early 40’s .
5’10"
Heavy build
Heavy, dark beard even after 

shaving ‘

He stated on this occasion, he overheard HOFFA state 
to these two indivdduals that, ’’I have a contract out on 
KENNEDY and if he ever gets in tie..proxies of ever gets 
elected, the contract will be filfiieed within six oonnhs.11 
He pointed out that siting with hio, POLE, and who also 
overheard this conversation, were the foioownng individuals: .

L1?

Name JAMES JOSEPH O’BRIEN

O’BRIEN was being transferred .in June, 1967 , to the Federal 
Peententiary in Atlanta, Georgia.
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#2:

Name 
Sex 
Race 
Nationality
Age
Height 
Build 
Hair

Unknown 
Male ■

• White 
American 
Early 30’s 
5’8"

. Slender'
Black

He stated this individual had robbed a bank at Cleveland, Ohio; 
had'been at Lewisburg for seven years; had been paroled; and 
after two years on .the owtsi.de, had violaeed.his parole and 
was back at Lewisburg, He pointed out this ladlv^dull< 
resided in D cellblock and was originally from St. Louis, 
Missooui, and would have been eligible for parole back to St. 
Louis about the present time.

Approxirnateyy two weeks after.this conversation, 
POLE stated he was working in the dothnng store and was there early 
in the morning prior to the store opening, and that JAMES HOFFA 
cliie to the gate. Recallnng the prior conversation, he asked 
HOFFA what he thought about KENNEDY. He stated HOFFA imme­
diately began an ernoU^al t-wad’ over KENNEDY’S use o wire­
tapping and HOFFA’s conviction . and lnclrceratton at Lewisburg. 
He’neded the conversation by stating, "Right now KENNEDY’S in 
no danger; but if he gets into a primary or get:s elected, 1 
won—t say how or when, but he’ll get knocked tff." POLE stated 
there were no witnesses to this conversation. .

- POLE advised that in view of HOFFA’s power and
' infueenee in this country, he fear’d for his life and.“?der 

no oicuimstanoes would ne testify to 'th’ above .lnfo'mlti.oa.
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The following, investigation was conducted by SAs 
EDWARD M.. HARGRAVE and STANLEY E. PETERSSON at Youngstown, 
OMo: • ’ : .

ROBERT M. WALKER, U. S. Probation OOficer, Youngstown, 
was contactedon June 28, 1968, and he advised FRED COOPER i^s 
currently residing at 212 Broadway Avenue, Youngstown, with Ms 
mother* ' . _

FRED COOPER, 212 Broadway Avenue, Youngstown, adv13?? 
on June 28, 1968 he had met JAMES HOFFA at the U. S. Penitentiary,, 
Lewisburg, Pa., but stated they were not frinds, and he haL^ 
never engaged HOFFA in any conversation at any tme. He stated 
he knew who HOFFA was, and recalls that when HOFFA entered the 
penntentiary, possibly in March, 1967, he overhea£d him say, .
%eei here I' am, there's nothing I can do about it, and I’m 
just going to have to make the best of it. HOFFA also indicated 
that it was just a piece of paper that trapped him up, whJL<h 
resulted in his conviction, however, COOKER ^ver heard what 
it was. ■

COOPER was questooned speecfically about the statern^t 
aieegedly made by HOFFA on or about Mernooial Day, 1967, and ' 
COOLER stated that if HOFFA made such a staemment regarding 
the late ROBERT KENNEDY he, COOPER, did not overhear the state­
ment, and never at any tme heard anyone comment about such a 
statement. COOPER added that he never heard tie name of KENNEDY 
motioned by HOFFA at any time. .
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1 Date __9/5/68_,_________

'DONALD L. GEORGE, 1007 Gordon Street, Lafayette, 
Louisiana., advised as follows? .

From ,about* April, 1966, to April, 1968, he .worked 
as an investigator for J. MINOS SIMON, attorney who has 
iecently represented EDWARD .GRADY. PARTIN,, Business Agenit, 
Seamsters Local 5, Baton Rouge, Louisiana^ When-he became 
unable to carry on his relationshrp 'with SHON because of 
persona disagreements, he obtanned a positon in May, 1968, 
as investigator for F. LEE BAILEY, attorney, Boston, Mass- 
achusstts, who has been retanned by interests representnng 
JAMES R. HOFFA. , '

He has never talked to anyone who claimed to 
have heard HOFFA say he "had a contract.out on KENNEDY 
and if he ever sets in t'ht.priarits ^.e™* gets, elected1, 
the contract will.be fslfiieed within six conths”I or any 
similar statictot cooceroirg Senator. ROBERT F. KENNEDY. 
He has had no direct con-tact with HOFFA at any time.
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Date _W8____________

1

JACK S. MARTIN, SR./1836i Esplanade Avenue, 
New Orleans, Louisianaj voluntarily appeared at the New 
Orleans Federal Bureau of InvestigatOon Office in '
connectoon with another mater at which time he was 
questooned concerning the letter he sent to CHARLES D. 
WINTERS, Teamtter Repressntative in New Orleans, wherein 
.MARTIN asked, "Why did HOFFA once put out a 'contract" 
on both of the KENNEDY boys?no

,MARTIN stated he has no. first hand information 
that any "contract” was put out on either JOHN F. KENNEDY 
or ROBERT F. KENNEDY and that he merely made such a 
staeement in his letter to WINTERS as a means of. irritatng 
WINTERS. MARTIN stated he merely wanted to see what the 
reaction of WINTERS would be.

MARTIN emiPh■tically denied that he had any 
positive information that a ’"contract”, had ever been 
put out for either of the deceased KENNEED's.
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Date 7/1/68

1
HOWARD) W. WYNN, Correctional Officer, J. S. Pen­

itentiary, advised that he is well acquainted with JAMES 
HOFFA inasmuch as HOPFA worked under his supervision for 
about nine months and he has continually been alert to 
HOFFA’s- activitees. He advised he has never ^ard^e name of 
(FNU) DE JOSEPH at the institution. He advised HOFFA’s regular 
dinner companions are 'SAMUEL DESIST and ANTHONY PROVENZANO, 
He said, however, there are 'always a number of individuals 
foUowing after HOPPA and seeking to gain his favor.
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Date 7/1/68

1

HOWARD TWINNING, Clerk,Records Office, U. S. 
Peeitlntirry, made available the. inmate files of SAMUEL 
DESIST, USP #32928-NE, and ANTHONY PROVENZANO, USP # 
32623-NE. A review of these fUcs discOosed DESIST xs a 
white male, Date Of Birth January 11, 1923, Place of 
Birth. Hepzibah, West Virginia, 5'6" tall, 185 pounds , black­
grey hair. He xs serving 18 year’s for narcotxcs vwlatwn, 
PROVENZANO is a white male, Date of Birth May 7, 1917, 
Place of Birth New York City, 5'7" tall, 155 pounds, black­
grey hair. He is serving seven years for intereeeince with 
interstate transportatoon and was the head of the Teamsters 
Union in Nets? York. TWINNING advised' there is no one in his
file, past or present inmates', by the name of DE JOSEPH.

TWINNING advised that a reveew of the Bank Robbery 
Releasee file discoosed one FRED COOPER as being the best 
possibility for the 'person siting at the table with POLE. 
COOPER'S file was reveewed and the f■olSowing inoormatonn was 
obtained:

He was originally sentenced in the Northern Dis­
trict of Ohio for bank robbery on September 12, 1955. He 
was paroled on July 1, 1962, and renncaccerated on July 25, 
1963, for parole violatoon, with 4820 days still to serve. 
He was re-paroeed on November 13, 1967, and planned to live with 
hls mother, Mrs. BERTHA COOPER',, at 1238 Watts Street, Unnversity 
City, Mo. From January 6, 1967, until his rHease, he was 
assigned to living quarters in D-1 cell block. He is •des- 
crbbed as a white male, Date of Birth March 29, 1930, Place of 
Birth Youngstown, Ohio, 5*7" tall, 160 pounds, brown hair and 
eyes, occupation 1 salesman.

* COOPER was sent to Sppiigfiedd, Mo., in August of
1958 diagnosed as "Schizophrenic reaction, chronic unddffer- 
entiated type, as manifested by a history of disorientaton,, 
confusion, bizarre effect and thought content with delusions 
of persecution. The delusion of somatic finesss persists along 
^th his effective faatein'ings retarded thought processes with------
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"loosening of associations, mild depression' and lethargy." 
By April 1962, he was diagnosed as still retaining fragments 
0f Unusual briefs concerning his bodily reaction, but not 
to the point it would interfere with his adjustment on the 
outsit de.
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INVESTIGATION CONCERNING RUMOR
CIRCULATING IN ISRAEL, IW, AND 

EUROPE IN MID-MAY, 1968, THAT 
SENATOR ROBERT KENNEDY HAD BEEN SHOT
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On June 11, 1968, Mrs. HUBERT RITCHIE,of CORNELIA, GEORGIA, 
advised the Atlanta, Georgia Office of the FBI that she was present 
in the Holy Land on a Brownell Tour from May 4 t;o May 20, 1968. On 
either May 16 or May 17, 1968, JACOB HENIGMAN, Israeli gui.de, 
advised members of the tour that ROBER.T KENNEDY had been shot. The 
guide had no further information. The gui.de made the same statement 
on subsequent mornings in response to questioning fom tour members, 
but never retracted his statement. Mrs. RITCHIE said there were 
eleven other members in the Brownnll Tour No. 216 (Holy Lane! Portion) 
all of whom heard the statement made by the gui.de. She said ties1 
tour members were foom 0.1 over the United States and shl could 
only recaai a Reverend Mc CRACKEN (phonetic) an Episcopal Minister 
foom Cleveland, Ohio. .

On June 12, 1968, Mrs. JACKIE WOOD, Brownnll Tours, 
Bimmnnhamm, Alabama, advised the Bimrnnngamm Office of the FBI that 
thirteen people fom throughout the United States were present in 
the group on the above described Holy Land Tour. This group was 
directed by Mr. C.E. (JACK) KERNS, 313 South Camac Street,
PlhLladelphia, Penee3ylvaela. Other members of th1 tour group werl 
as foioows:

Mr. and Mrs. RALPH BRYCE 
5925 Kayron Drive 
N.E. Atlanta, Georgia;

Mrs. JUANITA Mc LAUGHIN 
25151 Neoiton Place 
Dearborn, Michigan,

Mrs. GENEVA VOLPE 
25135 Newton P1.ace 
Dearborn, Michigan;
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Miss ELIZABETH SINTON
29 Grant Street
Mt. Holly, New Jersey

Reverend W. Mc CRACKEN
3071 North Park Boulevard
Cleveland Heights, Ohio

Mr. JOHN KROGNESS
2509 Overlook Road
Cleveland, Ohio

Mr. and Mrs. J.B. LOVE
4631 Hickory Ridge Road
Jackson, Mississippi

Miss ALICE PEEI 
701 Rio Grande 
Austin, Texas

Mrs. WOOD further advised that KERNS lOU1ddd,be-. ths 
individual most likely to have establihhed contact.with . 
Israeli guide JACOB HENIGITAN.

Reverend W. CHAVE Mc CRACKEN, St. PauU's Episcopal Church, 
3071 Noorth Park Boulevard, Cleveland Heights, Ohio, advised. the 
Cleveland Office of the FBI on June 12, 1968, that he was a member 
Of Brownell Tour- No. 216 in the Holy land during the:period of 
approximately May 14 to May 22, 1968.

On May 16, 1968, the group lunched at the Sernadar Hote1 
Restaurant in modern Caesarea, At approximately 1:30 p.m., he 
heard the rumor that an ateempt had been made on the life of 
Senator ROBERT F. KENNEDY in Milwaukee, Wisconsin. Hraor Anther 
indieaedd that Senator KENNEDY was still alive, but in critccal 
condition.
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Mc CRACKEN advised that the news prompted highly 
emotional reaction which partially clouds his recollection, hut 
that his current recollection is that information regarding 
Senator KENNEDY came loom the tour gul.de/ JACOE HENIGMAN . 
Mc CRACKEN stated that the tour gui.de advised he hhd heard news 
“on the air " implying radio broadcast. Mc CRACKEN^statedthe guide 
indicated the news was in Hebrew language. Mc CRACKEN possessed nt
information regarding id.enity or locatoon of station

Mc CRACKEN stated further attempts to confirm the ri^r 
were completely negative .He SGatcdl thatn» jnorraiaton was heard tn tx ra.dit and 
nothing appeared in Israeli newspapers concerning this jaatt^.
Me CRACKEN then assumed the rumor to be false, and made nt futth^ 
inquiries concerning it.

On June 13, 1968, SYLVIA FOIEW, 45 A Ii.nn Drive, 
Verona, New Jersey, advise tlfi Ntswark Office of tta FBI t^t on 
May 16 or 17, 1968, she was a member of a tour, name not rtcrltee, 
in Jerusaeem, anLd while in the Jordanian section, an untaiown Ax^ao 
male told them that Senator KENNEDY hiad been shot. Mrs. FOGELSON. 
said the man gave no furhter details, and was not sttn again. Sne 
said she supposed it was a joke and, ^t^.f^S^^^ KENNEDY 
was shoS decided to make this informatonn available.

On the same date, Mrs. ELIZABETH SINTON, 29 Grant Street, 
Mt. Holy, New Jersey, also advised the Newark Office of the FBI 
that she was on the Browneei Tour in Jerusaeem during mid-May 
1968, but at no time heard the guide or any other person ^ntira 
that Senator KENNEDY had been shot.

On June 13, 1968, JOHN KROINESS, stickbriktr with Paine, 
Weber, Jaikste, and Cutis, 1021 Euclid Avenue ,elevel.slne, Ohio,ad- 
viste the Cleveland Office of the FBI that he was present in the 

- Holy Land .with -the Brownell Tour foom rlprtximarely May 14 to
May 22, 1968. r

KROINESS stated that on May 16, 1968, the io^ group
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had lunch at the Semadar Hotel Restaurant in modern Caesarea. At
approximately 1:15 to 1:30 p.m, upon leaving the restaurant, he 
heard a rumor from a tourist, identity unknown to him, chat an _ 
attempt had been made on the life of Senator ROBERT F. KENNEDY in 
Nebraska, City unknown. .

KROGNESS could not attribute this information to the 
Israeli guide JACOB HENIGMAN, however, he did inquire of HENIGMAN if 
he had heal’d any news regarding this incident, and HENIGMAN replied 
in the negative.

KROINESS stated that he did not hear any further_ 
comments regarding this maater, that nothing was observed in . ■
Israeli newspapers;, nor did he hear any broadcast concerning _ 
same, so assumed it was a rumor yand made no further inquiries.

On June 13, 1968, Mr. and Mrs. J.B. LOVE, 4631 Hickory 
Ridge Road, Jackson, Mississippi, advised the Jackson Ofice of the 
FBI that they had been on a Brownnei Tour in the Holy Land foom 
May 14 to May 20, 1968. On about May 15 or 16, 1968, Mr- LOVE 
said he heard -someone in the tour group mention that ROBERT , 
KENNEDY had been shot in the United States. IIe could not recall 
which member of the group said it but Sleeves that one . 
member of the group had heardjroom-itiathird partly. The aieeged 
shooting was discussed by mnmO)ers of the tour for about three hour’s 
on the day it was mentioned, however’, no further mention of it was; 
made on subsequent dates to their- knowledge.

Neither Mr. nor Mrs. LOVE had ever heal’d JACOB HENIGMAN, 
Israeli tour guide known as "JAKE", make any staeemnot concerning 
the United States or the political conditoons of the United States. 
They did not hear the guide say that KENNEDY had been shot, and! 
neither of them inlnevnd that the guide actually made the state­
ment.

On June 19, 1968, Mrs. JUANITA Mc LAUGHIN,rnsidine at
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25151 Newton, and Mrs. GENEVA VOLPE residing at 25135 Newton, xn 
Dearborn, Michigan, both advised they did not hear any comments 
or staeements made by anyone during their tour of the Holy land
relative to Senator KENNEDY being shot. They both said one of the 
Israeli guides was called JAKE, however5, they Could not recall 
his full name. They said JACOB HENIGM/.N could have been the 
guide whom they knew as JAKE. They said they arrived in the Holy 
Land on May 14, 1968, and left during the afternoon of May 22, 
1968.

The frlOwwrng iniestigatonn was
ROBERT EVANS at Austin, Texas, on July 3,

conducted by SA DAVID 
1968:

Miss ALICE DEXTER PEEL, Owner, Business Services, 
home resdeence 704 R10 Grande, advised she was on t;our thoughout 
Europe and the Middle East during the period from May 12 through 
July 2, 1968. She stated the first portoon of her tour was 
sponsored by Brownnll Tours.

PEEL advised she departed. New York on the evening 
of Kay 13, 1968, via Transworld Airiness, Flight 840, and arrveed 
in Tel Aviv on the afternoon of May 14, 1968. She remained in 
Tel Aviv through May 16, 1968, and then departed by bus en route 
to Haifa, Israel. She indicated that the guide for ‘the tour 
during this portion of the trip was JACOB HENIGMAN. PEFL advkedthat 
on the morning of May 17, 1968, she and members of the tour were 
on a fu.l--a.ay excursion and were en route to Tiberias. While at a 
rest stop she rlclleed that a member of the tour, whose idenrity 
she did not recall,asked her if she heard that KENNEDY had been 
shot. Miss PEEL stated this was the first time that she had heard 
this remark but that later it seemed that the rumor then spread 
like wildfire and the tour members were questioning each other as 
weH as the gui.de for further details. Miss PEEL indicated that 
she could only assume that possibly the tour gui.de, JACOB HENIGMAN, 
had told the director of the tour, Mr. JACK KERNS, that KENNEDY 
had been shot. Miss PEEL stated unequivocally that at no tome did 
she hear either the director or the tour gui.de, JACOB HENIGMAN, 
make a direct sta-emment concernim KENNEDY.
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Miss PEEL stated she was not aware of the original 
source of the information that KENNEDY had been shot; however., 
she assumed that possibly the source was a broadcast over the 
Israeli radio. PEEL advised that tour members did question the 
guide, JACOB HENIGMAN, for further details; however, the guide 
indicaeed he had no further information. Miss PEEL advised that 
the guide,upon subsequent questioning the next day after periodi­
cally liseening to the news broadcasts over the radio, replied that 
"No news is good news.11

Miss PEEL advised that on the morning of May 18, 1968, 
tour members contnuued to question the tour guide for any further 
details regarding KENNEDY, however, the tour guide indicated again 
that he had no further information. She stated that the tour guide 
did periodically Useen to news broadcasts on the radio and upon 
questioning would indicate to tour members that the broadcasts 
contained no news concernirg KENNEDY. Miss PEEL advised she can 
only assume that possibly there may have been some error in 
reporting a news item concerning KENNEDY.
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1 Date 7/22/6iS_____________

MAX BERMAN., residing at 4629 Fulton Avenue, Apart- 
m, /?2, home teeaphone 783-5526, furnished -
the foiowwnag information: .

Mr* BERMAN said he pad previously given some inior- 
'm^ion concerning Senator ROBERT F. KENNEDY'S assassinatoon to 
th® LOS J3^1®8,?31^6 Department (LAPD), Rampart Division. 
He said he and pis wife were on vacation during May and June. 1963. 
visitnng various parts of the world. On May 1.6, 1968, they ' 
were in Caesarea, Israel, which is located near the Jordanian 
boSer';_..On_tPis day at about. 12:00 noon, they, along with 
otper tourists,made a stop at tpe Semadar Hotel for lunch. 
As he and his wife entered the hotel lobby they heal’d a man 
demand tfa3 they.be quel* This man was wearing earphones and 
s.ted that Senator KENNEDY was shot in Los Angeles. BERMAN 
^id^e a^ed ^e^ *her'e he.got his 1■nOomltlOy and the man 
repl'ed’ BB? * Thrs,man did not give any more inoormatoon.
BZuAN^aid pe th3en went co che hotel restaurant and told the 
other toerists of the news. The next day hie bought a local 
^^PaperL-.bu. could not. fnnd anything in it pertaining to 
Senator^NNEDY being shot. He and his wife continued on their 
trip a^ arrived back in Los Angel.es on June 3, 1968. He said 
on Jeye 4, 1^68, while watching televisoon, he learned that 
Senator ROBERT F. KENNEDY was shot at the Ambassador Hotel in 
L°s Angeles, California. Sometmrne later, when he heard on 
televise tpat tine Police Department had found a book in the 
Pouti of accused assassin, SLffiHAN SIRHAN, ^rtaioimg to the 
date Senator KENNEDY Pad to be spot, he felt he spould call 
the police.

Mr. BERMAN saiLd he was interliowed by Detective 
BELDIENGr of the Rampart Divisoon, LAPD, concerning Pis experience 
in Caesarea, Israel.

Mr. BERMAN saiLd that Pis wife, ZELDA BERMAN, could 
wroisli no further iy^OormatOnn other than hie Pas already giv^.

o7/S°/68 lSpeImay Gate, antornto Fne.Ios Angeles 56-156
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Date October 2, 1968

Mrs. BERTHA BRYCE, 5925 Kayron Drive, North­
east, Atlanta, Georgia, was intevviewed at her home 
and advised that she noaHed an Israeli guiae by he 
name of JACOB, last name unrecaUed, while a member of 
the Brownell Tour Number 16. Mrs. BRYCE advised, _ 
however, she was unaware of any statemtnt made by JACOB 
concerning Robert Kennedy and could ^fer no further 
informatoon in this matter. .
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. - Dae October 2, 1968

• Mr. RALPH BRYCe, 5925 Kayron Drive, Atlanta,'
Georgia, was intevvlo^id at his home and fumshhed the 
follownng information: ■

BRYCE acknowledged the fact that he was a . 
member of the Brownell Tour Number 16 which traveled 
i.n the Holy Lands between May 14 and 20, 1968. BRYCE 
readily recalled the tour gui.de, JACOB HENIGMAN. 
According to BRYCE, HENGGMN was an Israeli guide who 
was responsible for the above -tour while i.n the Holy 
Lands. ■

BRYCE stated that HENGCMN? never made any 
mention .to Robert Kennedy in his presence at any time 
during the above tour. BRYCE stated HENGGJANN made no 
meeteon to Ameeican pooitics at all, but did voi.ce his 
antiArab flllnngs throughout the tour.

BRYCE stated that he ncaVeed a Mi’s. RGCHIE 
from an .unrecaUed town i.n Georgia as. having joined 
the above tour i.n the Holy Lands for two days. BRYCE 
was unaware of any statement made by HENGGMAN to RICHIE 
concern ing Senator Robert Kennedy being shot. BRYCE 
stated that his contact by the FBI in this matter was 
the first terne he had ever been made aware of any such 
statement by HENGGMN and he could offer no furhher 
information in this malter.

On 10/2/6.8 at Atlanta, Georgia File^AtianU-l4--

by SA JAMEIS J, ROSE bjc_________________ Dae diefated 10/2/68:
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On June 5, 1968, PAUL KOTKA, 815 East Angelino, Burbank, 
California, advised SA JESSE V. MC NULTY that he received a letter 
from his cousin on May 29, 1968. The letter was written in the 
Czeehoolovakian language and it was written on May 16, 1968. Mr. 
KOTKA said the letter stated that radio reports indicated that 
ROBERT KENNEDY was shot. Thu cousin,whom he identifeed as a 68 year 
old widow named LUDMILA VIACIL, resides at DbUplazy, Olomouc,
Morainia, Czechoslovakia. The cousin requested, that KULKA write 
the details to her. KULKA said that in View of the advance 
information concerning the shooting of Senator ROBERT F. KENNEDY 
which actually occurred on June 5, 1968, this information •
might be of signifdance. '

The above described letter was obtained from Mr. KOTKA 
and was forwarded to the FBI laboratory for appropriate translation. 
The following i.s the translation of the letter as furnihhed by the 
FBI laboratory:
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One-page handwritten letter from:
luidm. (ila) Vlacilova (Viacil) 
Doloplazy u (near) Olomouce 
(CSSR)

To: Mrs. and Mr. (sic)
Paul Kulla
815 E. Angeleno Avenue 
Burbank, Californaa

Postmarks: (1) Dolopazy u Olomouce 
,.% 5/16/68 
,<(2) (3) Burbank, Caaifornia 

May 20, 1968

Translator’s Note: Another address is written on the envelope:

665 Harrison Street 
San Francisco 
91407

* * *

Doloplazy 5/16/68

My dear ones,

I don't know whether I tanked _you ot repieeci to your 
last dear ietter, but if this is the case, it was unintentional, 
and so now I will thank you twice. I am always very glad when 
I hear foom you and your letters are very dear to me’ The 
day before yesterday I reived a l^ter fra Gretl Mussilova 
which saddened me very much. Karel i.s gravely ill, as you 
know it well yourselves, and tore !’ no We fOT his re^rery- ~ 
The doc-tor give’ him one year to live, and this 1S great suffering,
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not only for him (he doesn't know it) but also for Greta. She
has had more than her share of troubees already. I am very sorry 
for her and think of her all the time. Write to her soon,, but in 
such a way that Karel could read it, too. So, I cannot write all
about him (what Greta wrote to me). Mirek finsshed his course of
study and now is waiting for a place (employin'). He was here 

■ all of April when he finSseed his studies. He came down with his 
brother-in-lww, who was going to Germany on official business, and 
so he stopped here, too. I was very pleased, because one 'ever 
knows whether or not we will see each other again. We talked abouc 
you all. Last week he left and I wish very much that he fndls 
something suitable; otherwise I suppose he will ^tvrn (two 
ileegible words). As you certainly know, things are a little 
more reaped here. Freedom is the most precious thing one can 
have and we (the people) have not even suspected for the whole 
twenty years what an orgy has been carried on behind our backs. 
We hope for better times.

They announced over the radio this morning that 
Robert Kennedy was shot - for God's sake, what i.s going on - and- 
it always happens to the best ones J When you write to me, Paul, 
tell me about it. As I became old, I became interested in politicos 
and in everything around me. What about your house? Have you * 
sold it yet'1 Do not hurry.; you would miss it and the garden, and.
I would lose a pleasant memory about the place wh^ I spent a 
number of nice days.

Is Liinka well? I wish you both much health for as 
long as possible. I already feel my years, slowly uu s^ly.

Irena will possibly fly again with Max iso the U.S. for 
her (?) sons (?). She wrote to me to come with Emy to Ti-ennafor 
three days. We shaH see. Poor peopl.e, they have it so uncertain 
again - such i.s the world - disgusting! ,

I give my best regards t;o your children, also to the 
Goldsneiders - Tony and Flero (?). I think of you and kiss you.

Ludka (Ludrmla).
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• IRA KATCHEN, 384 Highland Avenue,
Eltoron, New Jersey/ an attorney with offices at Longbranch, New 
Jersey, advised the Newark Office of the FBI on July 11, 19o8, that 
on May 14, 1968, he was staying at Hotel Esplanarde in Prague, 
Czechoslovakia, with his son- JULIUS KATCHEN, pianist- He^sai-C 
his son was playing in a recital on May 16 and May 18, 1968, at 
Prague.

On the morning of ^ay 15, 1968, his son met some frennds 
of his in the Hotel Esplanarde and they heard on the Prague radio 
that ROBERT F. KENNEDY had been shot in Caaiforma. These frennds 
were very upset and were determined to find out what the story was. 
About an hour later it was determined that this was not true but 
several people had already heard this on the Prague radls. KATCHEN 
advised that CHARLES GORDON, head of the Joint DistribntSon 
Committee, was kiieed six months ago i.n Prague, reportedly by Arabs. 
He said that he i.s just assuming that there may be a conspiracy 
between the kilUg 01 GORDON and KENNEDY. He stated he i.s 
reportng this only because he believes there is possibly some 
ink: between this and the KENNEDY assassinatom. He stated he has 
leaned that a tape of this broadcast in Prague can be obtamed foom 
the manager of the Hotel Esplanarde, where he stayed.

.On the same date, ANNA UHLIK, 154 Brookside Avenue, 
IrvlngSon, New Jersey, also advised the Newark Office of tie FBI 
that on May 21, 1968, she received a letter foom her sister, 
MARIE KADLER, Viiaage of Roster, Post Office in Malesov, County of 
Kutna Hara, Cceihoslsvakaa, advising that some time prior to May 16, 
1968, she had heard over a radio broadcast that Sen tor ROBERT F. 
KENNEDY had been shot i.n the head and was not expected to recover- 
The letter contnnued that the next day there was a retractSol 
denoting error in that information over the same ra^o action. 
According to ANNA UHLIK the letter gave no x•nrtnir information.
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On June 11, 1968, Colonel MEME R. PREBLE, United States 
Army (Retired), and Field Representative of the National Rifle 
associatOon, Washington, D.C., furnihhed the folOowtng information 
to the Washington Field Office of the FBI.

On Thursday, June 6, 1968, Lieutenant Colonel WILLIAM 
PULLUM, United States Army (Retoed), oho is Officer io Charge, 
of the United States Army InttrnstOonal Rifle Team, United States 
Army Advance Marksmanship Unit, Fort Benning, Georgia, told PREBjI 
that ten days to too weeks prior to tne assassinatoon of Senator 
ROBERT F. KENNEDY the team oas engaged io International comppeition 
io Czechoolovakia with European teams foom there and the Soviet 
Union. PULLIMl said that inquiries were made either of his team or 
of himself, as to whether they had heard of a plot to aiiasiinate 
KENNEDY prior to the team's departure foom the United States. 
PREBLE speculated that the inquiries could have originsted firom a 
GRU representative accompanying the Soviet team.

On June 12, 1968, Lieutenant Colonel WILLIAM C. PULLUM, 
United States Army (Reeired), oho is employed as coach of the Ei^ed 
States Army Iitt:ristio■osl Rifle Team, Army Marksmanship Unit, Fort 
Benning, Georgia, furnished the foioownng information to the Atlanta 
Office of the FBI.

On May 24, 1968, he was in Stockholm, Sweden, when 
Colonel ROBERT F. BAYAID), Copmmndldg Officer of the Army MarkipansSsip 
Unit at Fort Bemwg, came to him foom a shoot in CzeeCh>olovakia. 
Colonel BAYARD asked PULLIM1 if he had read in a paper or heard an 
English broadcast, which BAYARD had heard i.o CzeeCsolovalci.a, that 
KENNEDY had been shot io the neck. PULLIMI said he had not heard 
anything of this nature and told BAYARD he thought it was a rumor. 
BAYARD did not relate the exact source of information. i.o 
Czechoolovakia, and PULLUM could not comment conctrn:ing the source.
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.Date ____ 7/26/68__________

1

_ , . Colonel ROBERT F. BAYARD, Command ding Officer, United 
States Army, Marksmanship Training Unit, Fort Benning, Georgia, 
furnished the following infomation: ,

Colonel BAYARD and members of his shotgun team attend­
ed the Grand Prix de Brno at Brno, Czechoslovakia, May 17-18, 
1968. On one of the above dates, the head clerk at the Grand 
Hotel, Brno, Czechoslovakia, where the members of the team were 
staying, mentioned that he had heard on the radio news that 
Senator ROBERT F. KENNEDY had been shot, receiving a feesh 
wound in the neck and was in satisfactory conddbion. The same 
information was obtained from the head waiter in the dioing 
room of the Grand Hotel. ' •

. The members of the unit atemmpted to purichase some 
newspaper that they could read to verify the information and 
the only newspaper available that they could read was an East 
German newspaper1. .A reveew of this newspaper faieed to reflect 
any story concerning the aiegged shooting. Colonel BAYARD and 
the members of his unit assumed that it was just rumor and that 
it had no factual basis. .

Colonel BAYARD had no further information concerning 
the staemments and was unable to furnish the names of the head 
clerk at the .Grand Hotel or the head waiter. '
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On June 7, 1963, Mrs. ANN REEVES, 19 Patricia Lane, 
Trenton, New Jersey, advised the Newark Office of the FBI that on 
June 6, 1968, in general conversation with her next door neighbor ' 
Mrs. CATHRINE LATOOF concerning the assassination of Senator KENNEDY, 
Mrs. LATOOF expressed sympathy concerning Senator KENNEDY'S death. 
Mrs. LATOOF indicated to Mrs. REEVES that while visitnng her brother 
JOSEPH HAGE, of New York City, on June 2, 1968, in the company of 
ANTOINE HAGE a citieen of Haiti, a discussion arose between them 
concerning Senator KENNEDY'S current pooitical campaign. Her blotter 
ANTOINE then expressed surprise concerning the activitees  • 
of Senator KENNEDY, indicatng he had heard prior to leaving Haaii 
that Senator KENNEDY had been shot, or would be shot.

Mrs. IAT0OF discounted this staeement in .
New York City, as Senator KENNEDY was then alive. Mrs. REEVES 
stated she was naturally concerned over the staeements of ANTOINE 
HAGE on June 2, 1968, to his sister and brother; that KENNEDY was 
dead or would be shot in the light of subsequent events concerning 
the death of Senator KENNEDY on June 6, 1968.

On June 7 1968, Mrs. CATHRINE LATOOF, 17 Paaricia Lane, 
Trenton, New Jersey, al^ed tte Newark Ofico f t*®^ 
she and her brother left Trenton, New Jersey, on Sunday efrernoon 
June 2, 1968, for New York City, as JOSEPH HAGE was to hivt surgery 
at a New York HoosPtal on East 68th Street. While in New York City 
on June 2, 1968, she and JOSEPH w^e jomed by .their brother ANTOINE 
HAGE, who had recently arrived loom Haica to visit his broths prior 
to his operation.

Mrs. LATOOF denied knowing any statement that her brother 
ANTOINE indicaeed to. her and her brother on June 2, 1968, that he 
was surprseed to hear that Senator KENNEDY was alive ano that prior 
to lining Haatl, ANTOINE had heal’d that Senator was shot or was 
going to be shot.
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The Oklahoma City Office of the Federal Bureau of 
Investigation received a letter from Mrs. EZELL NELSON, Route 1, 
Ambe^,'Oklahoma, on June 20, 1968. Mrs. NELSON enclosed a personal 
letter which was written by her son, ABBOTT O. NELSON, Post Office 
Box 3028, Baghdad, Iraq. The fol^ng is a quotation from the 
letter which was dated June 8, 1968:

"My Dear Mother and Daddy:

"About two weeks ago we heard a rumor that 
Robert Kennedy had been shot. This secmd 
tome was not a rumor........... •

The remainder of the letter was personal between 
Mr..NELSON and his parents.

Mrs. NELSON stated that her son was thirty-five year’s 
of age and a graduate of the Unnversity of Oklahoma, in 1955,
with a degree in Public Relations in the School of Journalssm. She 
said h_e was employed, by C. BREWER, who has the contract with the 
Hawaiian Agrinomics (international), home offnce in Honnoulu, 
Hawwai, for the Iraq project.. She said the Iraq project is known
as the Amarah Sugar Project, Post Office Box 3028, Baghdad, Iraq, 
and her son was employed as the Public Relitrons and Social 
Director for the project near Amarah, Iraq.
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On June 10, 1968, JIM ADAMS, Instruction Pilot for 
the Boeing Company, Seattle, Washington, advised the Seattle 
Office of the FBI that he and a coietague, DON SUPSINSKAS^ 
Instructor, Flight Engineer for Boeing were engaged in making
a survey of United Arab Airiness, in May 1968.

ADAMS said he and SUPSINSKAS boarded a United Arab Armes 
flgght in London for Cairo, by way of Paris and Rome. All 
crew members were described as being Egyptians. Outside of 
Paris, the captain of the flight, FALAH OMAR, and a crew member 
asked ADAMS and SUPSINSKAS what they knew of an attempted 
assassination on ROBERT KENNEDY. ADAMS said that he and 
SUPSINSKAS did not k:now of any attempt. He said when he reached 
Cairo, he found no information regarding an ateempt on the nee 
of ROBERT KENNEDY in Cairo newspapers. He said these news­
papers in Cairo were printed in the English language. ADAMS 
said he reached Cairo at 2:00 am. on May 12, 1968. He had 
no further iniommttinn to offer regarding this maater.
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